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دوچرخه بهتر است یا تراموا؟
جبران عقب ماندگی حمل و نقل عمومی پایتخت در 2سال از زبان شهردار تهران

دوشنبه دوشنبه 2727 شهریور  شهریور 14021402- شماره - شماره 88868886دوشنبه دوشنبه 2727 شهریور  شهریور 14021402- شماره - شماره 88868886
تغییر کاربری باغ گل محلاتی

امیر یزدی، شهردار منطقه14: مقرر شد که وزارت راه وشهرسازی که مالکیت زمین را در اختیار دارد، نسبت به 
ارائه پیشنهاد تغییر کاربری باغ گل محلاتی به کمیسیون ماده ۵ اقدام کند و بعد از آنکه مالک زمین مشخص 

شد پول به حساب او ریخته می شود.

مبارزه با موش های شهر 
رضا محمدی، مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند: طرح مبارزه با موش ها با به کارگیری روش های بهسازی 
و پاکسازی معابر و انهار، استفاده از طعمه های مناسب در نقاط آلوده و همچنین استفاده از توری در مقابل 

لانه های این حیوانات در حال پیگیری است. 

موج افتتاح پروژه ها در مهر ماه
عبدالمطهر محمدخانی، سخنگوی شــهرداری تهران: افتتاح ایســتگاه متروی »شــهر پرند« و »میدان کتاب« در 
خط۷، ایستگاه های »شهران«، »کوهسار« و »کن« در خط۶، آغاز عملیات اجرایی خط1۰ مترو و همچنین فاز اول 
بزرگراه شهید بروجردی بخشی از پروژه های حمل ونقل شهری است که در نیمه نخست مهرماه محقق خواهد شد.

تولید کیسه های پلاستیکی دوستدار محیط زیست
حلیاسادات حسینی، مدیرکل محیط زیست و توسعه پایدار شهرداری تهران: به منظور ریل گذاری مؤثر در مسیر 
کاهش مصرف پلاستیک، موضوع راه اندازی کارخانه تولید کیسه های پلاستیکی دوستدارمحیط زیست در 

دستور کار مطالعاتی قرار گرفته است. 

گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شهری،کف مناطق رخ می دهد 
و همشهری در پی مطالبه گری از شهرداری های مناطق است 
تا مشــخص شــود هر منطقــه در هــر روز چــه اقدامــی انجام 

داده است.

منطقه 

1۰۰برنامه فرهنگی و اجتماعی در طرح استقبال از مهر در حال اجرا 1
داریم و پیگیر انجام این برنامه ها هستم.

سیدمهدی صباغ

منطقه 

از 2 مجموعه ورزشی شهربانو و باشگاه ذوالفقار که از زمان کرونا از 9
مدار فعالیت خارج شده بود، بازدید کردم. 

محمدرحیم مرتضوی

منطقه 

روز یکشنبه چندین جلسه در خصوص آغاز سال تحصیلی داشتم و 5
همچنین به سؤال شهروندان در رادیو تهران پاسخ دادم.

احسان شریفی

منطقه 

برای آماده ســازی  حداکثری مدارس، جلسه  ســتاد استقبال از مهر 12
با حضور روســای راهور، مدیران آموزش وپرورش، مدیران شهری و 
اجرایــی ماننــد شــرکت گاز، آب و فاضــلاب و... برگزار شــد و در این 

جلسه شرکت کردم.

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه 

طرح آسفالت برخی از مدارس منطقه شروع شده است. بازدیدی 18
از مدارس داشتم و در جریان فرایند آسفالت ریزی قرار گرفتم.

محمد جواد خسروی

منطقه 

همــراه با جمعــی از مدیــران منطقه در اجتمــاع خادم یــاران رضوی 3
و هیئت هــای عــزاداری و امام رضایی هــای منطقه ۳ در مســجد قبا 

شرکت کردم.

حمید جوانی

منطقه 

برقراری امنیت و پرهیز از شب مردگی در منطقه، یکی از نکاتی است 11
که در دستور کار فعالیت های شهرداری قرار دادم.

سید محمد موسوی

منطقه 

در راســتای پیگیــری مطالبــات شــهروندان، نظــارت بــر حمل ونقل 16
عمومی در طرح استقبال از مهر و ایستگاه های تاکسی و اتوبوسرانی 
 HSE سطح منطقه از حیث رعایت اســتانداردهای لازم ترافیکی و

انجام دادم.

محمدامین سالاری پور

منطقه 

به منظور بررسی پیشــرفت پروژه های جاری، بازدیدی از پروژه های 7
سطح منطقه انجام دادم.

نصرالله آبادیان

منطقه 

روز گذشته نشست خبری ای با خبرنگاران و همچنین جلسه دیدار 14
مردمی با اهالی منطقه داشــتم و از این طریق مسائل مهم منطقه 

را مورد بررسی قرار دادم.

امیر یزدی

منطقه 

از مســاجد ســطح منطقــه به منظــور بررســی مشــکلات عمرانــی و 20
بازسازی و مرمت آنها بازدید کردیم.

رضا شنگی

منطقه 

روز گذشته با شهرداران نواحی 9 گانه نشستی داشتم و در خصوص 2
پیش بینی و تعمیرات نقاط آبگرفتگی با توجه به فرارســیدن فصل 

پاییز بحث و بررسی صورت گرفت.

مهدی صالحی

منطقه 

روز گذشــته از عملیات عمرانی احداث پیاده رو و سنگ فرش بلوار 10
شهید بختیاری و خیابان جرجانی بازدید کردم و مقرر شد تا پیش از 

شروع فصل علم و تربیت، این عملیات پایان یابد.

مهدی اخ الصنایع

منطقه 

از مراحــل جمــع آوری پــل عابــر بــدون اســتفاده تقاطــع ولیعصــر و 6
فاطمــی بازدید کــردم و همچنیــن در جلســه کمیته درآمــد منطقه 

شرکت کردم.

مرتضی روحانی

منطقه 

در جلسه مشترک با مسئولان راهور، نیروی انتظامی، آتش نشانی 13
و ســایر دســتگاه های مرتبط موارد مربوط به بازگشــایی مدارس را 

بررسی کردم.

محمد هادی علی احمدی

منطقه 

دیروز همراه با مدیران و معاونان خود در مراسم تشییع پیکر جانباز 19
شــهید محمدرضامحجوبی، شــرکت کردم و با خانواده ایشــان هم 

گفت وگو داشتم.

تورج فرهادی

منطقه 

در جلســه ای که بعد از بازدید از پروژه های عمرانی منطقه داشتم، 4
دستورات و راهکارهای لازم در خصوص فرآیند انجام پروژه ها را به 

معاونان حوزه ها و شهرداران نواحی 9 گانه دادم.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه 

کانیو بنــدی معابر بــا هــدف جمــع آوری آب هــای ســطحی در معابر 17
شــروع شــده اســت و بازدیــدی از عملیــات عمرانــی کانیو بنــدی در 

محله گلچین داشتم.

رضا سیفی

منطقه 

۳1شهریور برنامه رکاب زنی از بوســتان تمدن تا خیابان آیت برگزار 8
می شــود. جلســه ای با معاون حمل ونقل درخصوص برگــزاری این 

مراسم داشتم.

فاطمه تنهایی

منطقه 

۷هزار بســته فرهنگی و اطعام رضوی در ایســتگاه ها و موکب های 15
پذیرایی منطقه توزیع کردیم.

محمد شیری

منطقه 

دیروز آخرین وضعیت آسفالت معابر را در جلسه کمیته نظارت فنی 21
منطقه بررسی کردم.

رضا پوریافر

منطقه 

با توجــه بــه ضــرورت و اهمیــت تشــکیل کمیتــه زیرســاخت ها در 22
منطقــه22، طــی احــکام جداگانــه ای اعضــای ایــن کمیســیون را 

منصوب کردم.

مسعود نصرتی

کاهش ترافیک و آلودگی؛ اولویت های مهم شهر
شهردار تهران در جریان ارائه گزارش اقدامات 2ساله 
در صحن پارلمان شهری، به رفع کمبودهای ناوگان 
حمل ونقل عمومی و تقویت و نوســازی و بازسازی 
این ناوگان اشاره و عنوان کرد: »موضوع حمل ونقل، 
موضوع اساسی اســت و در این حوزه برای کاهش 
ترافیک و آلودگی هوا گام هایی برداشــته ایم تا 
بتوانیم برای مردم جنبه های آســایش و 
آرامش را رقم بزنیم و نظم بخشــی 
و ســاماندهی عمومی در شهر را 

محقق کنیم.« 

افزایش سهم حمل ونقل عمومی در تردد شهری
شهرداری تهران برای تحقق اهداف خود در حوزه 
حمل ونقل عمومی، 5گام دارد که با 5رویکرد، اهداف 
را پیگیری می کند. علیرضا زاکانی با بیان این مطلب 
گفت که امروز سهم حمل ونقل عمومی از ترددهای 
شهری 34درصد است و ســعی می کنیم با توسعه 
زیرساخت ها و تقویت و افزایش ناوگان، این سهم را 

به 70درصد برسانیم.

توسعه خطوط مترو
زاکانی همچنین در تشریح وضعیت ناوگان ریلی 
تأکید کــرد: »خطوط هفت گانه و ایســتگاه های 
مترو که درگذشته احداث و فعال شده اند، امروز 
زمینه ای را فراهم کرده اند که می توان از ظرفیت 
مترو برای ســفر ها اســتفاده کــرد.« به گفته او 
۱4کیلومتر خط با ۱0ایستگاه در 2سال گذشته 
شروع شــده و به اتمام رسیده اســت و تا پایان 
سال جاری هم ۱0کیلومتر خط در خطوط 6و 
7 همراه با ۱4ایستگاه به بهره برداری می رسد. 
همچنین مهرماه 22کیلومتر خط پرند افتتاح 

موضوع هم اشاره و عنوان کرد: »همان مطالعات 
توســعه یافت و از ۱0محور پیشــنهادی نهایتا 
3محور انتخاب و پیشنهاد داده شد که در جلسه 
هم اندیشی گزارش نهایی مطالعات ارائه و با حضور 
شرکت مشاور، ابعاد این طرح برای اعضای شورای 
شهر تهران تشــریح می شــود.« به گفته زاکانی 
بودجه تراموا به صورت مشارکتی با سایر بخش ها 
تأمین می شــود و امســال احداث تراموا قابلیت 

عملیاتی شدن دارد، اما مصوبه شورا لازم است.

توقف سیر سقوط ناوگان اتوبوسرانی
ســکاندار پایتخت در ادامه به تشــریح عملکرد 
ناوگان اتوبوســرانی پرداخت و با بیان اینکه سیر 
ســقوط دوره قبل متوقف شــده اســت، گفت: 
»34۸0دســتگاه اتوبوس فعال بــه دوره پنجم 
مدیریت شهری تحویل داده شــده و در انتهای 
دوره حدود ۱۸76دستگاه اتوبوس فعال تحویل 
دوره ششم شــد. در دوره پنجم هیچ اتوبوسی از 
سوی دولت به مدیریت شهری تحویل داده نشد 
و تنها ۱33دستگاه اتوبوس توسط خود مدیریت 

می شــود. بهره بــرداری از ۱4ورودی جدید هم 
موضوع دیگری بود که شهردار تهران به آن اشاره 
کرد و گفت: »خط9 مترو امسال اجرایی می شود 
و خطوط ۸ و ۱۱ هم سال آینده عملیاتی خواهند 

شد.« 

اورهال قطارهای دی سی و  ای سی
تهران 42رام قطــار »دی ســی« و ۱29 رام قطار 
»ای ســی« دارد. به عبارت دیگر، اکنون در خطوط 
متــروی تهــران ۱۱97 واگــن وجــود دارد که 
فعال هســتند، اما به گفته زاکانــی تنها 20درصد 
قطارهای دی ســی )قطارهای قدیمی( در خطوط 
خدمت رســانی می کنند و نیاز به بازسازی اساسی 
دارند. آنطور که شــهردار تهران عنوان کرده: »در 
دوره قبل یــک رام قطار دی ســی و 37رام قطار 
 ای سی بازسازی اساسی شد؛ درحالی که طی 2سال 
اخیر 2رام قطار دی ســی و 39رام قطار  ای سی را 
بازســازی کرده ایم.« البته هدف گذاری شهرداری 
تهران تا پایــان برنامه چهارم بازســازی یا اورهال 

35رام قطار دی سی و ۱0۸رام قطار  ای سی است.

شــهری تأمین شــد. در این دوره 27۱دستگاه 
اتوبوس توســط دولت و 293دستگاه هم توسط 
مدیریت شــهری تامین شــده اســت که نشان 
می دهد در این حوزه هم عملکرد بســیار بالایی 
داشته ایم.« آنطور که زاکانی عنوان کرده: »اکنون 
2۸35دستگاه اتوبوس فعال وجود دارد و قرارداد 
تأمین 3هزار دســتگاه اتوبوس هم منعقد شــده 

است.«

نیاز شهر به 25هزار دستگاه ون
تأمین ون برای تهران ضرورت دارد. زاکانی با بیان 
این مطلب گفت که باید 25هزار دســتگاه ون در 
پایتخت داشته باشیم و در حال انتخاب نوع ون ها 
هستیم. همچنین قرارداد تأمین 630دستگاه ون 
با شرکت ایران خودرو دیزل منعقد و پرداختی ها 
انجام شــده و تعدادی از ون ها هــم تحویل داده 

شده است.

برقی سازی تاکسی و موتورهای کار
به گفته علیرضا زاکانی حدود 72هزار دســتگاه 

فعال شدن یک قرارداد پس از 7سال
ســال95 بود که موضوع قــرارداد 630واگن چینی 
مطرح شــد، اما اقدامــی صورت نگرفــت و قرارداد 
معطل ماند. شهردار تهران دیروز موضوع فعال شدن 
این قرارداد را مطرح و عنــوان کرد: »با حمایت های 
دولت پیش پرداخت های قرارداد را پرداخت کردیم. 
همچنین با استفاده از ظرفیت افزایش 25درصدی 
قرارداد توانســتیم با همیــن پیش پرداخت تعداد 
واگن ها را به 79۱واگن افزایش دهیم. ۱۱3واگن ملی 
هم توسط بخش خصوصی مپنا، جهاد دانشگاهی و 
واگن ســازی تهران در حال ساخت است که یک رام 
قطار )7واگن( به اتمام رسیده و ساخت رام دوم شروع 
شده اســت.« زاکانی همچنین تأکید کرد که تهران 
علاوه بر واگن هایی که از سوی دولت تأمین می شود 
به 259واگن دیگر نیز نیــاز دارد که مذاکره با طرف 

خارجی در دستور کار قرار گرفته است.

حرکت تراموا در 3محور
نیمه اول دهه90 مطالعات مربوط به تراموا انجام 
شد. شهردار تهران در جریان ارائه گزارش به این 

تاکســی در تهران وجود دارد که 70درصد آنها 
نیاز به نوســازی دارند. او ادامه داد: »در راستای 
نوسازی این ناوگان تفاهماتی با وزیر صمت برای 
برقی سازی تاکسی ها تا ســقف 50هزار دستگاه 
انجام شده و مدل های مالی هم تعیین شده اند که 
می توان به تسهیلات بانکی، تسهیلات تبصره۱2 
)بهینه ســازی مصرف ســوخت و...( و تسهیلات 
وزارت کشور اشــاره کرد.« تفاهم با دولت برای 
برقی ســازی موتورســیکلت های کار هم انجام 
شده و بنا بر گفته های شهردار تهران برقی سازی 
400هزار دستگاه موتورســیکلت هدف گذاری 

شده است.

1700جایگاه شارژ برقی
برقی ســازی حمل ونقل نیاز به زیرســاخت های 
خــاص ازجمله جایگاه شــارژ دارد کــه به گفته 
سکاندار پایتخت تا پایان سال آینده 5هزار محل 
شارژ در ۱700ایستگاه احداث می شود که بخش 
زیادی از برق آن هم از محل صرفه جویی برق در 

تهران تأمین خواهد شد.

ناوگان حمل ونقل عمومی پایتخت دچار عقب ماندگی 10ساله است. اتوبوس های 
هوایی، راه اندازی تراموا، اتوبوس برقی و مترو بــاس و... مدهای حمل ونقلی 
هستند که تحقق آنها آرزوی مدیران شهری دوره پنجم است و بارها در مورد 
آنها اظهارنظر کرده اند؛ آرزوهایی که تحقق شان در حد مطالعه و حرف باقی ماند 
و تمام سعی و تلاششان در ایجاد مسیر دوچرخه خلاصه شد؛ مسیری که قرار 
بود در قالب طرح شبکه »بهراه« در پایتخت به هم متصل شود و پیوستگی داشته 
باشد، اما این شبکه هم تکمیل نشد. در راستای رویکرد توسعه دوچرخه سواری، 
ایستگاه های بیدود یا دوچرخه های اشتراکی احداث شــدند که اواخر دوره 
مدیریت پنجم به دلیل مسائل مالی میان شــهرداری و شرکت سرمایه گذار، 

بیدودهای نارنجی شکست خوردند و جمع آوری شدند؛ جدا از اینکه آیا با توسعه 
دوچرخه در پایتخت کوهستانی مشکل ترافیک حل می شود یا نه حالا در این 
دوره تلاش های مدیریت شهری منجر به تحقق برخی از مدهای حمل ونقل ازجمله 
تراموا و مترو باس شده است و کسانی که تا دیروز از ضرورت وجود این مدهای 
حمل ونقل دم می زدند، در مقابل تحقق آنها جبهه گرفته اند و گویا از این موضوع 
خوشحال نیستند. همین افراد تلاش می کنند با انتقادات بی پایه واساس مسیر 
تحقق و عملی شدن آرزوهای شهر و شهروندان در حوزه حمل ونقل را مسدود 
کنند و با عناوین و عبارت های ناپسند مانند سراب و غیرعقلانی و... سعی دارند 
تلاش های مدیریت شهری را بی نتیجه جلوه دهند. دیروز در جریان ارائه گزارش 
عملکرد 2 ساله مدیریت شهری این دوره اعداد و ارقامی ذکر شد که نشان می داد 
عملکرد 2ساله بیشتر از عملکرد 4ساله دوره قبل بوده است؛ چرا که باور علیرضا 
زاکانی، شهردار تهران این است: »ما یاد گرفتیم هر کسی بیشتر حرف می زند، 

ما در مقابل بیشتر کار کنیم.«

تحریم شهردار تهران افتخار است
شهردار تهران به لیست تحریم های انگلیس اضافه 
شد و این موضوع مورد توجه مدیران شهری قرار 
گرفت؛ برخی از نمایندگان مردم در شورای شهر 
آن را ناشی از توفیقات شهردار پایتخت دانستند، 
برخی دیگر به زاکانی تبریک گفتند و آن را به فال 
نیک گرفتند. به گفته آنها قرارگرفتن نام شهردار 
تهران در لیســت تحریم ها نمایانگــر قابلیت و 
کارآمدی او و فعالیت مؤثرش در راســتای نظام 
مقدس جمهوری اسلامی است. شهردار پایتخت 
که برای ارائه گزارش عملکرد 2ساله شهرداری 

تهران در حوزه حمل ونقــل و ترافیک در صحن 
شورای شهر حاضر شده بود، در حاشیه این دیدار 
پیرامون قرار گرفتن نامش در لیست تحریم های 
دولت انگلیس، با بی ارزش خواندن این موضوع، 
گفت: »این موضــوع آنقدر بی ارزش اســت که 
حتی در موردش فکر هــم نمی کنم. با پرداختن 
به این چیزها وقت خودتــان را نگیرید، حالا آنها 
از ســر بیکاری و اینکه می بینند دست شــان به 
جایی نمی رسد، مثلا یک کاری انجام داده اند. در 
واقع آنها می بینند چه کسانی دارند کار می کنند 

و به خیال خودشــان می خواهند جلوی آنها را 
بگیرند؛ مثل پشه ای که از ســر درختی می پرد 
و می گوید بایــد همه  چیز را با خــودش ببرد.« 
همچنین زاکانی در مواجهه با این پرســش که 
تحریم اعمال شــده تأثیری در روند فعالیت های 
شهرداری تهران دارد یا نه، گفت: »تحریم ها هیچ 
خللی در کار و فعالیت های مدیریت شهری ایجاد 
نمی کند. این تحریم ها هیــچ تأثیری در کار ما و 
فعالیت شهرداری تهران ندارد و اصلا ما چه کار به 

انگلیسی ها داریم!« 

کارنامه موفق 2 ساله
جلسه روز گذشته شورای شهر تهران به 
ارائه گزارش عملکرد 2ســاله شهرداری 
در حوزه حمل ونقل اختصاص داشت که 

توســط علیرضا زاکانی، شهردار تهران 
ارائه شــد و در پایان هم برخی از اعضای 
شورا نظرات و سؤالاتی را مطرح کردند. 

البته همه اعضا معتقد بودند که شهرداری 
تهران در این مدت اقدامات ارزشمندی در 
حوزه حمل ونقل عمومی انجام داده است.

پرویز سروری، نایب رئیس شورای اسلامی شهر تهران
»این افتخار بزرگی برای مدیریت شهری است که شهردارش 
در لیست تحریم ها قرار گرفته است، نکته قابل توجه این 
است که انگلیس فکر می کند هنوز دوران قرون وسطی است 
و به عنوان ارباب به دنیا نگاه می کند و هنوز واقعیت انقلاب 
اسلامی را درک نکرده است. البته یا متوجه نیست و یا خود را به خواب زده است. 
قرار گرفتن نام شهردار تهران در لیست تحریم ها نمایانگر قابلیت و کارآمدی 
اوست. انگلیس توقع داشت شهری که توسط اغتشاشگران به آتش کشیده شده 
است، مورد بی توجهی مدیران شهری قرار بگیرد و آن را همانگونه رها کنیم، اما 
شورا و شهرداری انقلابی هســتند و عملکردمان براساس شاخص های انقلاب 

کدگذاری شده است.«

سید احمد علوی، رئیس کمیته گردشگری شورای 
اسلامی شهر تهران

»به نظر می رســد دوســتانمان در مدیریت شهری شهر 
لندن باید به سیاستمداران خود تذکر دهند؛ انگلیس باید 
مطالعات تاریخی خود را به روز کنــد و بازنگری در نحوه 
برخورد داشته باشد. اتفاقات روزهای اخیر نشان داد وقتی مردم پای کار بیایند، 
نقشه های دشمنان نقش بر آب می شود. امیدوارم مسئولان و حتی خود ما در 

برنامه ریزی هایمان دینمان را به مردم ادا کنیم.«

حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمد آقامیری، 
رئیس کمیته عمران شورای اسلامی شهر تهران

»به آقای زاکانی بابت اینکه مورد غضب انگلیس قرار گرفته و 
در لیست تحریم ها او را قرار داده اند تبریک می گویم؛ چرا که 
تجربه نشان داده کسانی در لیست تحریم ها قرار می گیرند 
که در جهت منافع انقلاب و نظام جمهوری اسلامی گام برداشته اند. قرار گرفتن 
نام آقای زاکانی در لیست تحریم ها نشان دهنده فعالیت مؤثر او در راستای نظام 
مقدس جمهوری اسلامی بوده و به همین علت مورد غضب قرار گرفته است. ابزار 
تحریم بی فایده است، اما این کشورها اصرار دارند که صرفا برای ایجاد جنجال های 
سیاسی و جهت دادن به افکار عمومی، تحریم کنند که البته این تحریم ها نتیجه ای 

ندارد و شهرداری تهران قدم های خود را محکم تر بر می دارد.«

مهدی چمران، رئیس شورای اسلامی شهر تهران 
»وقتی خارجی ها از ما تقدیر می کننــد، باید به خودمان 
شک کنیم و هر وقت به ما می تازند، باید به  خودمان ببالیم 
و دوستانمان قرارگیری نام زاکانی در لیست تحریم ها را به 
او تبریک گفتند و ما نیز به او تبریک می گوییم و اگر کارها 

برای مردم و خدا باشد، خود خدا به ما کمک می کند.«

تهران به اتوبوس های بیشتری نیاز دارد

مهدی چمران، رئیس شــورا: در 6 ماه گذشته 
بیشتر قراردادهای ساخت اتوبوس ها به امضا رسیده 
و اتوبوس مورد نیاز شهر تهران به حد مطلوب اضافه 
نشــده که امیدواریم تا پایان سال ۱000دستگاهی 
که در برنامه دارند حداقل به ناوگان اضافه شود. البته 
تعدادی اتوبوس نیز که در حدود ۱00دستگاه است که وزارت کشور در 
اربعین از آنها استفاده کرد، در اختیار تهران قرار خواهد گرفت که در آینده 
می تواند کمک حال باشد. آنقدر نیاز شهر تهران به اتوبوس بالاست که این 
چند صد دستگاه نمی تواند کمک مؤثری باشد. امیدواریم بتوانند در زمان 

وعده داده شده، اتوبوس ها را تحویل دهند.

وسایل برقی اولویت باشد

مهــدی پیرهادی، 
رئیس کمیســیون 
و  ســلامت 
محیط زیست: پرسش 
من این است که توسعه 
حمل ونقل عمومی تا چــه میزان از آلودگی 
هوا خواهد کاست؟ 79۱دستگاه واگن مترو 
که قرارداد آن منعقد شده تا چه زمانی وارد 
خطوط خواهند شد؟ آیا مطالعات تراموا انجام 
شده است؟ و اگر انجام شده باید گزارش آن 
در اختیار شورا قرار بگیرد. همچنین ضرورت 
دارد وسایل نقلیه برقی در اولویت قرار بگیرند. 
گرچه اســتفاده از ســوخت های فسیلی به 
شهرداری تهران باز نمی گردد و دستگاه های 

مربوطه باید به آن توجه کنند.

آمارهای متفاوت از ناوگان حمل ونقل

ناصر امانــی، عضو 
کمیســیون برنامه 
و بودجــه: آمارهای 
متفاوت و متعددی نیز 
در این 2سال مدیریت 
شــهری در مورد تعــداد اتوبوس های فعال 
شنیده ایم و باید گفت که وحدت نظر حتی 
در شهرداری درخصوص تعداد اتوبوس های 
فعال پایتخت وجود ندارد. در حوزه تعمیرات 
اتوبوس ما با 3سطح مواجه هستیم اما به نظر 
می رســد که ظاهرا در اتوبوســرانی تنها به 
تعمیرات ســطح 2 و 3 یعنی بهسازی بدنه، 
صندلی و کف اتوبوس توجه می شــود. این 
در حالی است که تعمیرات سطح یک یعنی 

تعمیر موتور و گیربکس در اولویت است.

اقدام بزرگ شهرداری در مترو

رئیس  مظفر،  میثم 
و  بودجه  کمیتــه 
نعقاد  ا نظارت مالی: 
قرارداد 79۱دســتگاه 
انجــام  و  واگــن 
پیش پرداخت آن اقدام بسیار بزرگی است و 
70درصد ضریب جابه جایی مسافر را تغییر 
می دهد. پرسش بنده این است که تحویل 
این واگن هــا به چه شــکل و در چه زمانی 
خواهد بود. اگر هزار و 550دستگاه اتوبوس 
به ناوگان اضافه شــود، به شیب تأمین که 
درنظر گرفته بودیم، خواهیم رسید. اینکه 
خط تولید شروع به کار کند نیازمند پیگیری 
مداوم و بازدید اســت که بایــد مورد توجه 

قرار بگیرد.

امیدواریم 1500 دستگاه تا پایان سال به تهران اضافه شود

نرجس ســلیمانی، رئیس کمیسیون نظارت 
و حقوقی: مدیریت شــهری به ویژه شهردار تهران 
وعده هایی را درخصوص حق و حقوق مردم در حوزه 
حمل ونقل عمومی داده اســت. مردم به دنبال رفع 
مشکلات روزمره هستند و ساعت ها معطل رسیدن 
اتوبوس و استفاده از آن هســتند. بیش از ۱0۸هفته از استقرار مدیریت 
شهری دوره ششم گذشته اما شتاب فعالیت ها متناسب با نیاز شهر تهران 
نیست؛ البته تلاش های خوبی صورت گرفته که در بازدیدها و قراردادها 
دیدیم و امیدواریم ۱500دستگاه را تا پایان سال به تهران اضافه کنیم و 

وعده ها محقق شود.

مقایسه آماری از وضعیت حمل ونقل عمومی در دوره های پنجم و ششم مدیریت شهری

در مسیر توسعه ناوگان
5هدفدرحوزهحملونقل

کاهش 
ترافیک

ایجاد آسایش 
و آرامش 
شهروندان

کاهش آلودگی 
هوا و مسائل 
زیست محیطی

نظم بخشی 
و ساماندهی 

عمومی

نوسازی و 
ایمنی شهر بر 

مدار حمل ونقل 
عمومی

5رویکرددرحوزهحملونقل

کاهش 
تقاضای 

سفر از طریق 
هوشمند سازی 

توسعه 
زیرساخت ها و 
افزایش ناوگان

افزایش 
مطلوبیت 
حمل ونقل 

عمومی

وضع قواعد و 
ساز وکارها در 
راستای توسعه 

شهر

فرهنگسازی و 
جلب مشارکت 

شهروندان

سال1۳9۶: 
3480دستگاه

سال14۰1: 
1876دستگاه

سال14۰2: 
2835دستگاه

پیش بینی سال14۰4: 
7500دستگاه

ناوگانفعال
اتوبوسرانی

1۳9۶تا شهریور 14۰۰: 
13994دستگاه

14۰۰ تا 14۰2: 
5853دستگاه

پیش بینی سال14۰4: 
40هزاردستگاه

نوسازی
سامانه
تاکسیرانی

شهریور 14۰۰تا 14۰2: 
190دستگاه

پیش بینی سال 14۰4: 
25هزاردستگاه نوسازی

ون

وضعیتتوسعهناوگاناتوبوسدر2دوره

وضعیتخطوطمترو

وضعیتعملکردمدیریتشهری
درسامانهمترو

ناوگانیکطبقه

سال9۵:  149 رام

نیمه اول سال14۰2:  173 رام

برنامه ریزی برای سال14۰4:  228 رام

ناوگان2طبقه

سال9۵:  250 واگن

نیمه اول14۰2:  260 واگن

برنامه ریزی برای سال14۰4:  260 واگن

ناوگاننیازمنداورهال

سال9۵:  66 رام

نیمه اول سال14۰2:  132 رام

مسیرخطوط7گانه

سال9۵: 189 کیلومتر

نیمه اول سال14۰2: 274 کیلومتر
برنامه ریزی برای سال14۰4: 

334 کیلومتر

آخرینوضعیتقرارداد
3هزاردستگاهاتوبوس

اتوبوس دیزل تک کابین 
)شرکت عقاب افشان(

1000
دستگاه

اتوبوس دیزل تک کابین
)شرکت اسنا(

500
دستگاه

اتوبوس برقی تک کابین 9متری
)صنایع قائم(

250
دستگاه

اتوبوس برقی تک کابین 12متری
)صنایع قائم(

250
دستگاه

اتوبوس تک کابین برقی
)شرکت پارسان(

500
دستگاه

مینی بوس درون شهری
)شرکت مایوان موتور(

500
دستگاه

جم
هپن
دور

خریددولت:  صفر
خریدشهرداری:

1۳۳دستگاه اتوبوس و 
1۳۰دستگاه مینی بوس

خریدبخشخصوصی:8۳دستگاه

شم
ش
وره
خریددولت: 2۷1دستگاهد

خریدشهرداری:
21۰دستگاه اتوبوس، 82دستگاه 

مینی بوس و 2۰دستگاه ون

پیش 
از دوره 
ششم

امروز

260
کیلومتر خط

274
کیلومتر خط

140
ایستگاه

150
ایستگاه

شهر چابهار جایگاه سی ان جی ندارد
بندرچابهــار یکی از مهم ترین قطب های اقتصادی کشــور 
است با این حال از بســیاری از امکانات زیرساختی و رفاهی 
محروم اســت. یکی از آنها جایگاه سوخت سی ان جی است. 
یقینا تعبیه چند جایگاه ســوخت گاز شهروندان را تشویق 
به خرید و استفاده از خودروهای گازسوز خواهد کرد.در این 
صورت ضمن صرفه جویی در مصرف بنزین به پاکیزگی هوا 

هم کمک خواهد شد.
هرمزان از چابهار

شبکه تلویزیونی مخصوص ناشنوایان راه اندازی شود
من یک فرزند ناشنوا دارم که بسیار مشتاق دیدن و پیگیری 
سریال های تلویزیونی است، اما به علت نداشتن زیرنویس یا 
یک مجری که دیالوگ ها را به زبان اشاره برگرداند، قادر به 
استفاده از فیلم ها و برنامه های تلویزیونی نیست. مطمئنا افراد 
زیادی مثل فرزند من وجود دارند که با این مشکل مواجهند.از 
مسئولان صدا و سیما درخواست دارم یا شبکه ای مختص افراد 
ناشنوا راه اندازی کنند یا هنگام پخش برنامه های تلویزیونی 
خصوصا فیلم ها و ســریال ها، از مجریانی که به زبان اشاره 
تسلط دارند استفاده کنند تا افراد ناشنوا هم قادر به استفاده 

از این برنامه ها باشند.
مادر یک فرزند ناشنوا

جاده روستای وشته طالقان نیازمند مرمت است
متأسفانه وضعیت آسفالت جاده روستای وشته شهر طالقان 
اصلا مناسب نیست و پر از چاله و دست انداز شده است.این 
وضعیت به خصوص هنگام بارندگی خطرناک و آزار دهنده 
است. با توجه به اینکه مقبره امامزاده یوسف)ع( در این روستا 
قرار دارد و زائران به طور مرتب از مناطق مختلف اطراف برای 
زیارت به این روستا می آیند، ضروری است تا هر چه زودتر 

نسبت به تعمیر و بازسازی این جاده اقدام شود.
میرآبی از وشته

آب لوله کشی صباشهر لجن و سنگ ریزه دارد
آب لوله کشی منطقه صباشهر در شهریار لجن و سنگ ریزه 
دارد. در این منطقه آب مدام قطع می شود وقتی هم که بعد 
از چند روز آب می آید متعفن، دارای رنگ و سنگ ریزه است. 

تقاضا می شود به داد مردم صباشهر برسید.
سیدحسینی از شهریار

شماره تلفن ارتباطی با خوانندگانبا مردم
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زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

از توسعه ناوگان عمومی با دوچرخه تا توسعه با تراموا  و اتوبوس و مترو


